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Abstract

The general objective of this research is to study and evaluate 

the fire protection systems used in the National Telecom Corporation 

(N.T.C) Tower in Khartoum town.

The specific objectives include the study of different systems 

used in the N.T.C building for fire protection and the building design 

and to compare them with the National Standards. Also the research 

aims to recommend suitable solutions needed and prepare a modular 

document to be applied by designers for similar buildings in Sudan.

The methodology followed to achieve this research includes 

the information taken from the specific references, experts (National 

fire Protection Association NFPA and British standard BS), 

specialized companies in the field, site visits and the civil defense 

authority, also the careful study of the project and making 

comparison between the project safety requirement applied and the 

International Codes such as the National fire Protection Association 

NFPA ( which is approved by civil defense in Sudan ) and with the 

British standards . 

The case study results include that the N.T.C. building is 

designed architecturally and structurally according to the NFPA 

code. Also the fire alarm and protection systems of the N.T.C. 

building, and the public addressable system, access control and 

evacuation plan are well designed and satisfied standards according 

to the NFPA code standards.

The study recommends that the building should be provided 

with clear signs to improve the access control in the last floor to 
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guide people for the escape landing area. Also a stair case in suitable 

place with short distance after last staircase flight . Also the stair-

cases hand rails should be increased in height for more safety, or 

fixing horizontal net (in the U shape staircase) for safety because the 

crowdness of people in case of incident will be dangerous. Also it is 

recommended that fire design must be considered as part of the 

overall building design of the structure and not an item to be 

considered at the end. And the insurance companies should provide 

their services for fire incidents after achieving the fire safety 

requirements by civil defense authority certification , in addition to 

training of personnel in this field ,.. etc.
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  الدراسة     ملخص

 مسن الحمايسة أنظمسة وتقسويم دراسسة هو البحث لهذا العام الهدف
الخرطوم. بمدينة للتصالت  العامة الهيئة ببرج الحريق

 مكافحسسة في المستخدمة النظم دراسة  المحددة الهداف تشمل
 . العالميسسة والمعسسايير النظم مع ذلك ومقارنة وتصميمها بالمبني الحريق

 مسسن المبسساني لحماية المناسبة التوصيات  تقديم إلى البحث يهدف كذلك
 للبنية المصممون يستخدمه نموذجي مرجع تقديم إلى إضافة ، الحريق

بالسودان. المشابهة

 من المستخلصة المعلومات  تضمنت المتبعة البحث إجراء طريقة
 والشسسسركات  العالميسسسة والكسسسودات  والخسسسبرات  المتخصصسسسة المراجسسسع

 المسسدني للسسدفاع العامسسة للهيئسسة إضسسافة الميدانيسسة والزيارات  المتخصصة
 المباشر الطلع خلل  من للتصالت  العامة الهيئة مبني دراسة ثم ومن

 النظسم مسع المنفسذة النظمة ومقارنة تحليل ثم الخرط ودراسة بالموقع
 (وهسسى الحريسسق لمكافحسسة العامة الجمعية معايير مثل العالمية والمعايير
 الكسسود ) ومسسع بالسسسودان المسسدنى السسدفاع سسسلطة بواسسسطة مجسسازة

البريطانى.

 العامسة الهيئسة مبنسي أن أهمهسا بنتائسج الحالسة هسذه دراسة خرجت
 معسسايير حسسسب العالميسسة والمعسسايير للمواصسسفات  مطسسابق للتصسسالت 

 المعمسساري التصسسميم حيسسث مسن وذلسسك الحريق لمكافحة العامة الجمعية
 المسسسموعة التنسسبيه وأنظمسسة والمكافحسسة النسسذار وأنظمسسة ولنشسسائي،

الحريق. حالة في الموقع إخلء في للتحكم والمرئية

 سسسطح عبر للخروج الفراد لتوجيه علمات  بعمل الدراسة أوصت
 بواسسسطة للهسسروب سسسطح أعلسسى إلسسى مؤدي حديدي سلم وعمل المبني

 سياج ارتفاع بزيادة إما السللم حماية زيادة وضرورة العمودية الطائرة
  نسسسبةU(  شسسكل السسسلم )لسسبئر  أفقيسسة حمايسسة شسسبكة عمسسل أو السسسلم

الحوادث. وقت الزدحام لخطورة

 ضسسد المبسساني بتصسسميم الهتمسسام بضسسرورة التوصسسيات  تمسست كمسسا
 آخسر ضسمن تركسه وعسدم العسام التصسميم مسن كجزء البداية منذ الحريق

 شسركات  تقسوم أن ضسرورة وكسذلك فيهسا. ، التفكيسر يتسم الستى العمسال 
 الحريسق مسن السلمة شروط استيفاء بعد خدماتها المباني على التأمين

 الكسوادر بتسدريب الهتمسام ضسسرورة جسانب إلسى المدني الدفاع بواسطة
,...الخ.   المر بهذا المتعلقة والفنية الهندسية
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